

၁၈၁၈(ပြန်-ပိုင်ဆိုင်)

ငါ့မှာ

အမွေတွေကို

ဆက်ခံနိုင်တဲ့ ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးတစ်ယောက်

အစဉ်(၁၄)

ငါ့မှာ အမွေတွေကို ဆက်ခံနိုင်တဲ့ စနစ်ရှိ
တယ်

အပိုင်း ၁၃၁

ဟောင်ကောင်က စမယ်

*

စကားတွေက ဒီအဆင့်ထိ ရောက်လာပြီဆို
တော့ လျှို့ဝှက်တုန်နဲ့ မာဟွာထန်တို့လည်း လင်း
ဖန်ကို ဆက်ပြီး ဖျောင်းဖျဖို့ မဖြစ်နိုင်တော့ချေ။

ဒါဟာ စိတ်လှုပ်ရှားရုံနဲ့ ဆုံးဖြတ်လို့ရတဲ့ ကိစ္စ
မျိုးမဟုတ်၍ ဖြစ်သည်။

လုံထန်အုပ်စုဟာ ပင်ဂွင်း (Penguin) ဒါမှ
မဟုတ် ကျင်းတုန်တို့နဲ့ မတူ ပင်ဂွင်းက လူမှု
ကွန်ရက်ကို အခြေခံတာဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာပေါ်မှာ

Facebook, Twitter, Instagram တို့လို ပြိုင်ဘက်ကြီးတွေ ရှိနေသေးသည်။ ကျင်းတုန်ရဲ့ E-commerce စနစ်ကလည်း Amazon ကို အတူယူထားတာဖြစ်ပြီး အလီဘာဘာတောင်မှ Amazon ကို မကျော်နိုင်သေး။ ဒါကြောင့် သူတို့ရဲ့ အဓိကဈေးကွက်က တရုတ်ပြည်တွင်းနဲ့ အရှေ့တောင်အာရှလောက်မှာပဲ ကန့်သတ်ထားသလို ဖြစ်နေရသည်။

ဒါပေမဲ့ ဖုန်းထုတ်လုပ်သူအဖြစ် လုံထန်ကတော့ Apple နဲ့ ရင်ပေါင်တန်းနိုင်တဲ့ အရည်အသွေးရှိသလို ကိုယ်ပိုင် Operating System လည်း ရှိသည်။

ဒါကြောင့် လင်းဖန်ဟာ အစကတည်းက အမေရိကန်၊ ဥရောပ၊ ဩစတြေးလျနဲ့ အိန္ဒိယ ရုံးခွဲတွေကို တစ်ပြိုင်တည်း တည်ထောင်ခဲ့တာပါ။

အကယ်၍ 'ကျိဖူးဘောင်' (Jifubao) ထဲကို

ICBC ဘဏ်သာ ပါဝင်လာရင် နိုင်ငံတကာ
ဈေးကွက်မှာ ပိတ်ဆို့ခံရပြီး လုံထန်အတွက်
ကြီးမားတဲ့ ဆုံးရှုံးမှုတွေ ဖြစ်လာနိုင်သည်။

ဒါကို လင်းဖန်က ဘယ်လိုမှ လက်မခံနိုင်ချေ။

"ဒါဆို လင်းညီလေးက ကျိဖူးဘောင် စီမံကိန်း
ကို ဖျက်သိမ်းလိုက်တော့မှာလား"

လို့ မာဟွာထန်က မေးလိုက်သည်။

"မဟုတ်ဘူး"

လင်းဖန်က ခေါင်းခါလိုက်ပြီး မျက်လုံးထဲမှာ
အရောင်တစ်ချက် ဝင်းခနဲ ဖြစ်သွားသည်။

"တချို့လူတွေက လက်တည့်စမ်းချင်နေတယ်
ဆိုမှတော့ အဲဒီလက်တွေကို ဖြတ်ပစ်ရမှာပေါ့"

"နောက်ဆုံး ဇူလိုင်လမှာ ကျိဖူးဘောင် ကုမ္ပဏီ
ကို ဗာဂျင်ကျွန်းစုမှာ မှတ်ပုံတင်ပြီး ဟောင်
ကောင်ကနေ စတင်ခြေဆန့်မယ် နီဗားနား
ရောက်တဲ့နေရာတိုင်းကို ကျိဖူးဘောင်က

လိုက်ပါသွားလိမ့်မယ်"

လျှူယွီတုန်က မျက်မှောင်ကြုတ်ရင်း

"ဒါပေမဲ့ ဟောင်ကောင်မှာလည်း ICBC ရဲ့ ဩဇာက မသေးဘူးနော်"

လို့ ထောက်ပြလာသည်။

၁၉၉၇ နောက်ပိုင်း ဟောင်ကောင်စီးပွားရေးမှာ ပြည်မကြီးဘဏ်တွေက အတော်လေး နေရာယူထားလေသည်။

"ဟဲဟဲ ICBC မှာ အဆက်အသွယ်ရှိရင် ကျွန်တော့်မှာရော အဆက်အသွယ် မရှိဘူးမှတ်လို့လား"

လင်းဖန်က လူယုတ်မာ အပြုံးမျိုးနဲ့ ပြုံးလိုက်သည်။

"လင်းညီလေး ပြောတာက... ဟောင်ကောင်က ဒေသခံ သူဌေးကြီးတွေကို ဆွဲသွင်းဖို့လား"

လို့ မာဟွာထန်က ချက်ချင်း သဘောပေါက်

သွားသည်။

ICBC ဟာ ပြည်မကြီးမှာ အစွမ်းထက်ပေမဲ့
ဟောင်ကောင်မှာတော့ ထိပ်တန်းသူဌေးကြီး ၁၀
ယောက်လောက်ကို မယှဉ်နိုင်ပေ။

"ဒါကတော့ ဖြစ်နိုင်တယ်"

လျူယွီတုန် မျက်လုံးတွေ ဝင်းခနဲ ဖြစ်သွား
သည်။

- "ဟောင်ကောင်က ဒေသခံ 'မြွေဆိုး'
(အင်အားကြီးသူဌေး) တွေကို အစုရှယ်ယာထဲ
ထည့်လိုက်ရင် အောင်မြင်မှာ သေချာတယ်
ဒါပေမဲ့ လုပ်ငန်းကို ထိန်းချုပ်ခွင့် လက်လွတ်မ
သွားနိုင်ဘူးလား"

"ဒီလိုမှ မလုပ်ရင် ကျိဖူးဘောင်အတွက်
ထွက်ပေါက်မရှိဘူး"

မာဟွာထန်က လေးလေးနက်နက် ပြောလာ
သည်။ ဒီလောက် အလားအလာရှိတဲ့ ကမ္ဘာလုံး

ဆိုင်ရာ စီမံကိန်းကြီးကို သူတို့လည်း လက်လွတ်
မခံချင်ချေ။

လင်းဖန်က ခဏလောက် စဉ်းစားပြီးမှ

"ကျိဖူးဘောင်ကို ဟောင်ကောင်မှာပဲ
အခြေစိုက်မယ် ICBC က ဟောင်ကောင်လို
လွတ်လပ်တဲ့ ကုန်သွယ်ရေးဆိပ်ကမ်းမြို့ကို
လွှမ်းမိုးနိုင်လိမ့်မယ်လို့ ကျွန်တော် မယုံဘူး
ကျွန်တော်တို့ လုံထန်က ရှယ်ယာ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း
ပဲ ယူမယ် ကျန်တဲ့ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းကိုတော့
ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူတွေကို ခွဲပေးမယ်"

လို့ ဆိုလိုက်သည်။

"လီကျားချိန် ဖြစ်ဖြစ်၊ မော်ဂန် (Morgan) ဒါမှ
မဟုတ် ရော့ကဖဲလား (Rockefeller) လုပ်ငန်းစု
ကြီးတွေ ဖြစ်ဖြစ်၊ ငွေထုတ်နိုင်ရင် ကျိဖူးဘောင်
က ကြိုဆိုပါတယ်"

ဒါဟာ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အကျိုးတူ စီမံကိန်း

ကြီး ဖြစ်သွားပါပြီ။ နိုင်ငံအသီးသီးက အင်အား
ကြီး လုပ်ငန်းစုတွေသာ ပါဝင်လာရင် ဘယ်
အစိုးရက ကျိဖူးဘောင်ကို တားဆီးရဲတော့မှာ
လဲ။ တစ်ကမ္ဘာလုံးက ငွေတွေသာ ကျိဖူးဘောင်
ထဲ စီးဝင်လာရင် ယွမ် ထရီလီယံပေါင်းများစွာ
တန်ဖိုးရှိတဲ့ လုပ်ငန်းကြီး ဖြစ်လာတော့မှာပါ။

လျှို့ဝှက် ဗဟို ရင်သပ်ရှုမော ဖြစ်သွားကြသည်။
လင်းဖန်က ကမ္ဘာ့အချမ်းသာဆုံး၊ အာဏာ
အရှိဆုံး လူတွေကို ကျိဖူးဘောင်နဲ့ ပတ်သက်
ဆက်နွယ်အောင် လုပ်ပြီး သူတို့ရဲ့ သြဇာနဲ့ပဲ
ဈေးကွက်ကို ချဲ့ထွင်ဖို့ ကြံစည်နေတာပါ။ လုံထန်
အတွက်ကတော့ နီဗားတား ဖုန်းတိုင်းမှာ ကျိဖူး
ဘောင်က ပါဝင်နေမှာဖြစ်လို့ ဖုန်းရောင်းရလေ
ကျိဖူးဘောင်က အင်အားကြီးလေ ဖြစ်ပေတော့
မည်။

"လင်းညီလေး... ငါပါမယ် ဒါပေမဲ့ ပင်ဂွင်း

အုပ်စုအတွက် ရှယ်ယာ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း လိုချင်
တယ်"

မာဟာထန်က ချက်ချင်း တောင်းဆိုလိုက်
သည်။

"ငါလည်း ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ယူမယ်"

လျှူယွီတုန်ကလည်း အလှအယက်ဝင်ပြောလာ
သည်။

"မရဘူး... ကျင်းတုန်းနဲ့ ပင်ဂွင်းက အများဆုံး
၁၅ ရာခိုင်နှုန်းစီပဲ ရမယ်"

လို့ လင်းဖန်က ပြတ်ပြတ်သားသား ငြင်းလိုက်
သည်။ စီမံကိန်းက ကမ္ဘာ့အဆင့် ဖြစ်သွားပြီ
မို့ ပြည်တွင်းကုမ္ပဏီ နှစ်ခုတည်းနဲ့တင် မ
လုံလောက်တော့ချေ။

လျှူယွီတုန်က စိုးရိမ်တကြီးနဲ့

"လင်းညီလေး... ငါတို့ သုံးယောက် ပေါင်းထား
မှ ကျိဖူးဘောင်ကို စိတ်ကြိုက် ထိန်းချုပ်လို့ရမှာ

လေ မင်းက..."

စကားပြောခွင့် (Voting right) က အရေးကြီး
ဆုံးမို့ လျှို့ဝှက်တုန်က ဖျောင်းဖျဖို့ ကြိုးစားပေမဲ့
လင်းဖန်ကတော့ ငြင်းဆိုလိုက်သည်။

အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် လုံထန်အုပ်စုဟာ တ
ကယ့် ဆုံးဖြတ်ချက်ချသူ ဖြစ်နေလို့ပါပဲ။

.....
